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Municipiul Baia Mare, dar și fosta capitală a Maramureșului istoric, Sighetu Marmației,
dețin numeroase clădiri cu valoare istorică. Sunt clădiri peste care au trecut anii și acest
lucru se vede în majoritatea cazurilor.     Cei care locuiesc în aceste clădiri istorice sunt, de
regulă, chiriași sau oameni cu venituri modeste. Dar, conform legii, ei au niște obligații de
îndeplinit. Cei care nu întrețin fațadele clădirilor
istorice sunt pasibili de amenzi usturătoare. În Sighetu Marmației însă, aceste amenzi nu se
dau, pentru că oricum nu ar avea cine le plăti. Vorbim despre amenzi conform Legii 422/2001
privind protejarea monumentelor istorice, amenzile prevăzute de actul normativ fiind cuprinse
între 4.000 și 8.000 lei.               Primarul
municipiului Sighetu Marmației, Ovidiu Nemeș
, a declarat că legea privind protejarea monumentelor istorice ar trebui schimbată, astfel încât
aceste fațade să fie trecute în domeniul public, în acest caz administrațiile locale putând aloca
fonduri pentru reabilitarea lor.
 
   
 
  
„În Sighet, avem destule monumente istorice. Nu s-au dat niciun fel de amenzi pentru că
cei care le dețin sunt, în general, familii care au cumpărat clădirea pe Legea 112. Nu au
posibilități materiale ca să poată face acea reabilitare. În opinia mea, legea ar trebui
schimbată. Fațadele ar trebui luate în domeniul public, astfel încât primăriile să se poată
ocupa de ele. Eu nu am în momentul de față o lege care să îmi dea mie voie să verific ce
materiale a folosit la reabilitarea acelei clădiri. În afară, veți vedea că nu se folosesc orice
fel de materiale. Pot să vă spun că 60% din clădirile din zona centrală a Sighetului au
nevoie de reabilitare”,a declarat Ovidiu Nemeș.
 
   
 
  
Băimăreni notificați de Poliția Locală
 
  În Baia Mare, polițiștii locali au făcut notificări către proprietarii care nu își întrețin fațadele
clădirilor istorice. Despre aceste situații a fost înștiințat și Inspectoratul de Stat în Construcții. De
altfel, există un proiect de lege referitor la trecerea fațadelor clădirilor istorice în proprietatea
municipalităților, prin expropriere. Proiectul de lege va intra în dezbatere parlamentară în
sesiunea din toamnă și, dacă va primi undă verde, proiectul ar putea fi funcțional de anul viitor.
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